
 

 

 

ZÁPIS č. 94/2024  

ze zasedání Akademického senátu Filozofické fakulty Jihočeské univerzity 
v Českých Budějovicích  

ze dne 19. června 2024  

 

Přítomní (bez titulů, abecedně): M. Dvořák, V. Grubhoffer, M. Halamová, M. Kaplický, P. 
Kos, J. Lassner, H. Látal, J. Pěnkava,  

Nepřítomní: R. Pabianová, K. Pražáková (omluveny)  

Host: I. Hondlíková (tajemnice fakulty), J. Radimský (proděkan)  

 

Zapisovatel: M. Dvořák  

Ověřovatelé: M. Halamová, J. Lassner  

Skrutátoři: V. Grubhoffer, J. Pěnkava   

 

Program zasedání:  

1. Zahájení  
2. Představení, projednání a schvalování výroční zprávy o činnosti a hospodaření FF JU 
3. Zpráva o činnosti GA FF JU za rok 2023  
4. Projednání dodatku č. 1 k OD 1/2023 – Jmenování disciplinární komise  
5. Projednání a schvalování nového volebního řádu AS FF JU, který zavádí možnost 

elektronických voleb 
6. Různé  
7. Závěr  

 

 

Ad 1)  

Předseda senátu P. Kos všechny přítomné přivítal a konstatoval, že senát je 
usnášeníschopný. Následně byli jednomyslně zvoleni zapisovatel, ověřovatelé a skrutátoři. 
Jednomyslně byl schválen i program zasedání, k jehož obsahu nikdo z přítomných neměl 
připomínek.   

 

 



Ad 2)  

Proděkan Radimský pozdravil přítomné senátorky a senátory a představil výroční zprávu o 
činnosti FF JU za rok 2023 a výroční zprávu o hospodaření FF JU za rok 2023. Na výzvu 
předsedy Kose ohledně zprávy o činnosti, tedy zda k ní má někdo z přítomných nějaký 
komentář či dotaz, nikdo nereagoval.  

Proběhlo hlasování: Výroční zpráva o činnosti FF JU za rok 2023 byla schválena – 8 hlasovalo 
pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel. 

Paní tajemnice Hondlíková přiblížila některé detaily ohledně výroční zprávy o hospodaření, 
tedy její textovou i tabulkovou část. Vyplývá z ní, co už bylo naznačeno na předešlém 
zasedání senátu, kdy se projednával rozpočet. Největší náklady fakulty představují mzdy, 
stipendia a odvody. Hondlíková se zmínila i o zajímavosti, že meziročně průměrná mzda na 
fakultě „opticky“ klesá, ovšem není to z důvodu snižování počtu pracovníků, nýbrž kvůli 
změnám zdrojů financování, kdy například skončily operační projekty.  

Předseda Kos otevřel prostor k otázkám či diskuzi, nikdo z přítomných žádné dotazy 
nevznesl.  

Proběhlo hlasování: Výroční zpráva o hospodaření FF JU za rok 2023 byla schválena – 8 
hlasovalo pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel. 

 

 

Ad 3)  

Paní tajemnice Hondlíková se ujala slova a krátce okomentovala obsah zprávy o činnosti 
GA FF JU za rok 2023. Zprávu předkládá profesor Bílek, předseda komise GA FF JU, a děkan 
s ní byl seznámen. Zpráva sumarizuje roční činnost a změny, k nimž došlo. Profesor Bílek 
zejména provedl revizi řešených projektů, především těch dlouhodoběji řešených. Některé 
projekty byly ukončeny. Došlo k úpravě pravidel udělování prostředků, především žádost o 
příspěvek na přípravu a vydání monografie se změnila na žádost příspěvek k vydání 
monografie, projekty jsou tak od nynějška zásadně jednoleté. Pravidla grantové agentury 
jsou tak nyní jasnější a pružnější.  

Předseda Kos otevřel prostor k otázkám či diskuzi, nikdo z přítomných žádné dotazy 
nevznesl.  

Proběhlo hlasování: Zpráva o činnosti GA FF JU za rok 2023 byla schválena – 8 hlasovalo 
pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel.  

 

Ad 4)  

Předseda Kos zahájil jednání o bodu programu. Došlo ke změně složení disciplinární 
komise, namísto doktorky Faktorové, jež už na FF nepůsobí, byla navržena doktorka 
Halamová. Senátor Pěnkava dal podnět k opravení překlepu v dokumentu. Jinak nikdo 
z přítomných k projednávanému bodu již neměl připomínky.   

Proběhlo hlasování: AS FF JU dává souhlas k dodatku č. 1 k OD 1/2023 – Jmenování 
disciplinární komise – 7 hlasovalo pro, nikdo proti, 1 se zdržel.  

 

Ad 5)  



Předseda Kos seznámil přítomné s procesem chystání úprav volebního řádu AS FF JU, aby 
bylo možné hlasovat elektronicky. Půjde o úpravu ve formě dodatku a celou záležitost 
předseda Kos konzultuje i s univerzitním právníkem. Řád byl projednán i s dodatečným 
návrhem a přítomní byli předsedou Kosem informování, že jeho schvalování bude jedním 
z bodů příštího jednání AS FF JU. Zároveň byl vznesen podnět, aby do řádu přibyl ještě 
dodatek, jenž by ošetřil mandát studentských senátorů, kteří v červnu či srpnu ukončují 
studium, avšak v následném akademickém roce nastupují na další studium (do navazujícího 
magisterského či doktorského studijního programu). Předseda Kos vzal podnět na vědomí 
a přislíbil danou úpravu, na níž byla shoda, že bude do řádu na příští jednání a hlasování 
zakomponována.  

 

Ad 6)  

Bod Různé předseda Kos otevřel poznámkou, že je teoreticky možné přes léto schvalovat 
per rollam náležitosti k přijímacímu řízení do doktorského studia při Ústavu anglistiky. 
Pakliže to bude nutné, senátory s dostatečným předstihem upozorní.  

Senátoři Lassner a Pěnkava upozornili na skutečnost, že dva studentští senátoři studující 
při Historickém ústavu budou v příštích dnech ukončovat studium. Senátor Pěnkava ovšem 
bude pokračovat v doktorském studiu. Následovala rozprava o skutečnosti, zda mu 
zanikne či nezanikne mandát, když technicky vzato zůstane studentem fakulty. Předseda 
Kos oznámil, že zjistí, jak tomu v daném ohledu je, zároveň dodal, že by bylo možné 
„problém ošetřit“ při chystané úpravě volebního řádu, aby do budoucna spekulace a úvahy 
tohoto typu nebyly zapotřebí.  

Do bodu Různé už nikdo žádným dotazem ani komentářem nepřispěl.  

 

Ad 7)  

Předseda Kos poděkoval zúčastněným za účast a zasedání ukončil.  

 

 

Zápis vyhotovil:  M. Dvořák v. r.  

 

Zápis ověřili:   M. Halamová v. r.  

J. Lassner v. r.  

 

V Českých Budějovicích dne 19. června 2024  

 


